
P ROTO KÓ Ł  Nr XXXV/2022 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 18 lutego 2022 r. 

XXXV/2022 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Swidwin oraz w sposób zdalny online za pomoc ą  środków porozumiewania si ę  
na odległość . 

Godzina rozpoczęcia - 13.00 
Godzina zako ńczenia - 17.17 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na sesji 	 14 

Ad. 1. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
o godz. 13.00 otwarcia XXXV/2022 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady 
Gminy Swidwin - Pani Anna Olejniczak. 

Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powitała radnych, sołtysów oraz zaproszonych 
gości: 
- Pana Tomasza Waszczyka - Zastępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Swidwin 
- Pana Rafała Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie 
- Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk - Kierownik Srodowiskowego Domu Samopomocy w 

Klępczewie 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. Rolnego, Ochrony Srodowiska i Gospodarki 

Nieruchomościami UG Swidwin 
- Pana Łukasza Pugacza - Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówie ń  Publicznych UG Swidwin 
- Pana Grzegorza Korola - Inspektora ds. ochrony środowiska i gosp. odpadami UG Swidwin 
- Pana Rados ława Zmudę-Trzebiatowskiego - Prezesa Zarz ądu MPGO sp. z o.o. w Wardyniu 

Górnym 
- Pana Arkadiusza Fiuka - Cz łonka Zarządu AU sp. z o.o. sp.k. w Chojnicy 

Następnie Przewodnicząca Rady dokonała sprawdzenia obecno ści radnych. 
Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca stwierdzi ła prawomocno ść  obrad. 

Lista obecno ści stanowi załącznik nr I do niniejszego protoko łu. 

Radni uczestnicz ący w Sesji online: Jan Kulikowski, Tomasz Makowski, Mariola Serafin, 
Piotr Sieradzki, Agnieszka To/carska. 

Nieobecni radni: Jarosław Pisarczyk. 



Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XXXIV/2021 z dnia 28.12.2021 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ę li protokó ł  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 13. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany by ł  
w zaproszeniach na Sesj ę . 
Następnie powiedziała, że po zwo łaniu sesji w dniu 11.02.2022 r. do biura rady wp łynął  wniosek 
Wójta Pana Kazimierza Lechockiego o wycofanie z porz ądku obrad dzisiejszej sesji projektu 
uchwały w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na terenie Gminy Swidwin. W pi śmie pan Wójt proponuje powrócenie do dyskusji 
nad projektem uchwa ły na najbliższej wspólnej komisji rady gminy w miesi ącu marcu 2022 roku. 
Przewodnicząca zapytała, czy kto ś  jest przeciwny wycofaniu tego projektu uchwa ły z porządku 
obrad lub chcia łby uzyskać  jakieś  dodatkowe informacje? 
W związku z brakiem sprzeciwu projekt uchwa ły w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Swidwin zosta ł  usunięty z 
porządku obrad dzisiejszej sesji. 
Następnie Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odczytała obowiązujący porządek 
obrad. 

Porzadek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Świdwin na lata 2019-2022 

z perspektywą  do roku 2025. 
5. Gospodarka odpadami komunalnymi w Gminie Świdwin. 
6. Informacje Przewodnicz ących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
7. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Czas dla samorządów. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
11. Podjęcie uchwał : 

1) w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2022, 
2) w sprawie rozpatrzenia petycji, 
3) w sprawie ustalenia wysoko ści ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

ochotniczych straży pożarnych, 
4) w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świdwin w 2022 roku, 
5) w sprawie przyj ęcia „Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Świdwin na lata 2019-2022 z perspektyw ą  do roku 2025 wraz z Prognoz ą  oddziaływania na 
środowisko za okres od 01.12.2019 r. do 31.12.2021 r." 

6) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz ENERGA-
OPERATOR S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie, 

7) w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w Krosinie, 



8) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomo ści gruntowej stanowi ącej część  
działki nr 53 położonej w miejscowo ści Krosino, 

9) w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  na okres lat 5 działek nr 91 i 93 po łożonych 
w Kartlewie, 

10) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej stanowi ącej 
część  działki nr 28/2 po łożonej w miejscowo ści Smardzko, 

I ł ) w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści, 
12) w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 1 po łożonego w budynku 

nr 11 w miejscowo ści Klępczewo oraz okre ślenie wysoko ści stawki bonifikaty od ceny 
sprzedaży, 

13) w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 2 po łożonego w budynku 
nr 11 w miejscowo ści Klępczewo oraz okre ślenie wysoko ści stawki bonifikaty od ceny 
sprzedaży, 

14) w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 3 po łożonego w budynku 
nr 11 w miejscowo ści Klępczewo oraz okre ślenie wysoko ści stawki bonifikaty od ceny 
sprzedaży, 

15) w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 4 po łożonego w budynku 
nr 11 w miejscowo ści Klępczewo oraz okre ślenie wysoko ści stawki bonifikaty od ceny 
sprzedaży, 

16) w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr S po łożonego w budynku 
nr 11 w miejscowo ści Klępczewo oraz okre ślenie wysoko ści stawki bonifikaty od ceny 
sprzedaży. 

12. Wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 

Pan Sebastian Basiejko zwrócił  uwagę , że Przewodnicząca Rady błędnie odczytała porządek 
posiedzenia, uwzgl ędniaj ąc wycofany projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak potwierdzi ła, że projekt uchwa ły w sprawie 
wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie 
Gminy Swidwin zosta ł  wycofany z porządku obrad dzisiejszej sesji. 

Ad. 4. RAPORT Z WYKONANIA PROGRAMU OCHRONY ŚRODOWISKA DLA 
GMINY ŚWIDWIN NA LATA 2019-2022 Z PERSPEKTYWĄ  DO ROKU 2025 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie głosu Pana Grzegorza 
Korola Inspektora ds. ochrony środowiska i gosp. odpadami UG Swidwin. 

Pan Grzegorz Korol przedstawi ł  raport z wykonania programu ochrony środowiska dla Gminy 
Swidwin na lata 2019-2022 z perspektywą  do roku 2025 wraz z Prognozą  oddziaływania na 
środowisko za okres od 1.12.2019 r. do 31.12.2021 r. (za łącznik nr 2). 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak dopowiedziała, że kontynuuj ąc dyskusj ę  która 
przeprowadzona by ła na posiedzeniu komisji łączonych 7 lutego br. w sprawie wycinki drzew w 
Ząbrowie złożyła pismo z zapytaniem o przebieg ca łej tej wycinki i o udostępnienie dokumentów, 
więc o temacie wycinki drzew, które równie ż  obejmuje ten raport z ochrony środowiska radni 
będą  jeszcze w dalszym czasie dyskutowa ć . 
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Ad. S. GOSPODARKA ODPADAMI KOMUNALNYMI W GMINIE ŚWID WIN 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie głosu Pana Grzegorza 
Korola Inspektora ds. ochrony środowiska i gospodarki odpadami UG Swidwin. 

Pan Grzegorz Koro ł  przedstawi ł  sprawozdanie dotyczące gospodarki odpadami komunalnymi na 
terenie Gminy Swidwin za 2021 r. (za łącznik nr 3). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie głosu Pana Rafa ła Żmudę-
Trzebiatowskiego Prezesa Zarz ądu MPGO Sp. z o.o. w Wardyniu Górnym. 

Pan Rafa ł  Żmuda-Trzebiatowski poinformowa ł , że swoją  wypowiedź  przygotował  pod kątem 
tematu dotyczącego sposobu wyboru metody i ustalenia stawki op łat za gospodarowanie 
odpadami, a z racji tego że projekt uchwa ły został  przeniesiony na nast ępną  sesję  zawnioskował  
by jego wypowiedź  także prze łożyć  na następne posiedzenie rady gminy. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że pomimo wycofania projektu 
uchwały to zgodnie z propozycj ą  Wójta radni będą  rozmawiać  na ten temat w marcu na komisjach 
wspólnych. W związku z tym informacje, które uzyskaliby od Prezesa u łatwiłyby dyskusj ę . 
Dodała, że projekt uchwa ły który miał  być  przedmiotem obrad dzisiejszej sesji przewidywa ł  
podwyżkę  od jednego mieszkańca na poziomie 3 zł . Przewodnicząca poprosi ła o przedstawienie 
informacji, które Prezes przygotowa ł . 

Pan Rafa ł  Żmuda-Trzebiatowski poinformował  o kosztach odpadów zmieszanych. Spó łka 
wyliczyła, że na 2022 r. za odpady zmieszane pobierana jest op łata w wysoko ści 525 zł . 
Przedstawi ł  dynamikę  wzrostu ceny w Spó łce. W roku 2019 opłata za ten odpad wynosi ła 329 zł , 
w 2020 r. wzros ła do 430 zł, w 2021 r. kosztowa ło to 490 zł, natomiast w 2022 r. op łata wynosi 
525 zł . Następnie opowiedzia ł , jak odbywa si ę  procedura odbioru odpadów zmieszanych. 
Prezes poinformowa ł , że do Wardynia w 2021 r. że dotarło odpadów zmieszanych 26.880 ton, a 
gmina Swidwin dostarczy ła 573,62 tony. Spóła musi ogłosić  postępowanie przetargowe na 
zagospodarowanie tej frakcji i w tym roku uzyska ła cenę  537 zł . W 2019 roku by ło to 306 zł  za tą  
frakcj ę , w 2020 r. już  było 450 zł, w 2021 r. było to 548,90 z ł  czyli prawie 550 zł . W tym roku 
trochę  to staniało i trend wzrostowy się  zatrzymał . To ma duże znaczenie w kalkulacji pozosta łych 
odpadów. Prezes omówi ł  też  co składa się  na koszty frakcji podsitowej która stanowi 48%. 
Poinformowal o wysoko ści opłaty Marszałkowskiej która w ubiegłym roku wynosiła 276,21 zł  i 
wzrosła do 285,60 A. To ma znaczenie bo przy odpowiednim spe łnieniu wyników badań  
parametru ta stawka wynosi tylko 25% tej że kwoty, czyli 71,40 z ł . Następnie Prezes poinformował  
o planowanej inwestycji rozbudowy kwatery której koszt wyniesie ok. 5-6 mln z ł . To jest wielka 
kwota, więc potrzebna b ędzie pożyczka z WFOS. Kończy si ę  pojemno ść  starej kwatery i jest 
konieczno ść  nowej. Biorąc pożyczkę  spó łka będzie płacić  co roku ok. 375 tys. z ł  na spłatę  
zadłużenia. Te 375.000 zł  ma też  wpływ na wzrost ceny odpadów zmieszanych. Kolejn ą  rzeczą  
która ma ogromny wp ływ jest to, że w 2019 r. MPGO podpisa ło umowę  wykonawczą  z zak ładem 
unieszkodliwiania odpadów w Szczecinie na przetwarzanie termiczne w łaśnie tej frakcji 
nadsitowej w ilości 5,5 ton. To miało spowodować , że ten odpad który mia ł  trafić  do innego 
odbiorcy za 550 zł  kosztował  w tym zakładzie 350 z transportem. 

Pan Jan Kulikowski zapytał  jaka jest obecnie kondycja spó łki, której gmina Świdwin jest 
udziałowcem? W ilu gminach, które s ą  udziałowcami Wardyń  brał  udział  w przetargach na odbiór 
śmieci, w ilu wygrał , w ilu przegrał  i co było powodem tego, że nie wygrał  przetargu? 

Pan Rafa ł  Żmuda-Trzebiatowski odpowiedział , że więc na tą  chwilę  ocenia kondycj ę  spółki 
jako dobrą . Jako spó łka komunalna nie jest ich celem robienie wielkich zysków, tylko dbanie o to 
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żeby cena dla mieszkańców była korzystna. Spółka brała udział  w pięciu przetargach w gminie 
Barwice, Sławoborze, Rąbino, Grzmiąca i Świdwin. W jednej gminie tylko spółka me wygrała, a 
we wszystkich innych gminach wygrali przetarg. By ło to niewielką  różnicą  w ofercie. W gminie 
Barwice oferta była na 889.231,92 zł, w gminie Sławoborze na 442.810,06 zł, w gminie Rąbino 
333.090,14 zł, w gminie Grzmiąca 597.121,60 É. 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że skoro Szczecin wypowiedział  umowę  na odbiór, tak jak 
mówił  Prezes, to gdzie teraz spó łka będzie oddawać  odpady, do jakiej firmy i jak wzrosły koszty? 

Pan Rafał  Żmuda-Trzebiatowski odpowiedział, że będzie to firma Best Polymers, która ju ż  w 
tamtym roku odbierała frakcj ę  nadsitową  i to jest koszt 537 zł  za tonę  łącznie z odbiorem czyli z 
transportem. 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, czy na innych frakcjach spó łka zarabia, czy jest źle? 

Pan Rafał  Żmuda-Trzebiatowski odpowiedział, że tak to nie jest tak, że na jednych się  zarabia, 
a na innych nie. Kalkuluje się  tak żeby firma miała choćby minimalny zysk albo bliska by ła zeru. 
Są  przychody, którym jest przede wszystkim cena za odpady któr ą  spółka otrzymuje za 
zagospodarowanie odpadu. Natomiast ceny surowców są  też  wyższe niż  były 2 lata wcześniej i 
cenami surowców rządzi rynek. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała o odpady ulegaj ące biodegradacji. Maj ąc 
przed sobą  cennik spółki na bieżący rok od stycznia 2022 r. większość  cen za odpady wzrosło o 
około 10%, są  odpady których cena wzrasta o 14%, ale bioodpady to wzrost o 30%. Zapyta ła, z 
czego tak duży wzrost wynika? 

Pan Rafał  Żmuda-Trzebiatowski odpowiedział, że w 2021 r. do spółki przywiezione do 
zagospodarowania było 4.242 tony bioodpadu. To jest naprawd ę  duży skok jeżeli chodzi o rok 
poprzedni. Spółka ma w pozwoleniu tylko możliwość  przyj ęcia i zagospodarowania tego odpadu 
w ilości 2600 kg, więc tą  nadwyżkę  musi zagospodarować, ogłosić  przetarg na zagospodarowanie. 
Na koniec 2021 r. nadwyżka kosztowała około 550 zł. Nie wiadomo jeszcze jak b ędzie w tym 
roku. Inaczej się  kształtuje cena gdy jest mniejsza ilo ść  odpadu, a inaczej gdy jest większa ilość  to 
cena jednostkowa inaczej si ę  wylicza. Ludzie po prostu zacz ęli bardziej segregować  odpady i 
zaczynaj ą  bardziej rzetelnie do tego podchodzi ć  i są  dość  duże wzrosty tej frakcji odpadu kosztem 
właśnie odpadów zmieszanych. Niemniej jednak na dzie ń  dzisiejszy spółka ma tylko możliwość  
przyjęcia do 2600 kg. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że kwestia ceny bioodpadów jest 
dość  istotna i potrzebowała tego typu informacji, o której Prezes mówi ł  dwukrotnie żeby jeszcze 
raz to wyjaśnić, z czego tak wysoki wzrost wynika. Taka informacja dla udzia łowca, że spółce 
kończy się  limit i nie powinna przyjmować  więcej bioodpadów, że udziałowcy zbyt dużo tych 
odpadów ulegaj ących biodegradacji przywożą  byłaby cenna dla radnych, żeby mogli podebatować  
nad ulgami. Jeżeli rada ma możliwość  dania mieszkańcom ulgi za kompostowanie odpadów, 
dałaby tę  ulgę  większą  w uchwale niż  1 zł, która jest obecnie, to zachęcałoby mieszkańców do 
tego żeby te odpady kompostować, a nie oddawać  do instalacji i można by uniknąć  tak 
drastycznego wzrostu cen. Przewodnicz ąca zawnioskowała, by takie bieżące informacje dociera ły 
do radnych czy to ze spó łki, czy tutaj z urzędu, jak kształtuje się  właśnie gospodarka odpadami, 
żeby rada mogła na bieżąco reagować, a nie trzy miesi ące po zakończonym roku dowiadywać  się, 
że o wiele ton przekroczono limity. 

Pan Antoni Giluk zapytał  czy spółka sprzedaje gdzieś  te zagospodarowane bioodpady z 
kompostownika jako nawóz, co z tym pó źniej robi? 
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Pan Rafa ł  Żmuda-Trzebiatowski odpowiedział , że kompost jest do kupienia. Jest to tzw. 
kompost Wardyński z certyfikatem w cenie 20 É. 

Pan Antoni Giluk powiedział , że skoro dużo jest przywożonych odpadów bio, a można to 
sprzedawać  jako nawóz to spó łka powinna się  cieszyć . Natomiast wychodzi na to, że mieszkańcy 
są  karani za to że w ogóle oddaj ą  takie odpady. Radny powiedzia ł , ze pamięta jak wchodzi ły 
bioodpady, to wtedy mówiono że zmniejszy si ę  ilość  odpadów zmieszanych, a wzro śnie wskaźnik 
recyklingu. 

Pan Rafa ł  Żmuda-Trzebiatowski powiedział , że to nie jest tak że kto ś  kara, ale spó łka ma w 
pozwoleniach zintegrowanych, że może przyj ąć  do zagospodarowania 2600 ton tego odpadu. 
Dynamika wzrostu tego odpadu jest du ża. Ludzie przekonali si ę  że segregacja jest potrzebna. 
Natomiast bardzo du ża ilość  instalacji, takich jak Wardyń, ma problem z tym odpadem. Wszystkie 
wcze śniejsze pozwolenia nie by ły przygotowane na tak drastyczny wzrost tego odpadu. Prezes 
rozmawiał  z Urzędem Marsza łkowskim na ten temat, można zwiększyć  limity, natomiast to będzie 
wymagało zmiany w pozwoleniach oddziaływania na środowisko. Troch ę  to potrwa i trzeba 
będzie zainwestować  jakieś  środki finansowe. Doda ł , że ta instalacja przewidywa ła tylko na taką  
ilość  możliwości zagospodarowania tego odpadu, ale będą  robić  wszystko żeby zwiększyć  limit, 
co w konsekwencji spowoduje obni żenie kosztu tego odpadu. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy nie można było wcześniej 
możliwo ści zareagowania i zwi ększenia tego limitu? 

Pan Rafa ł  Żmuda-Trzebiatowski odpowiedział , że nie bo przekroczenie by ło dopiero w jakim ś  
momencie, a tę  skalę  dopiero pokaza ło na koniec roku. Natomiast procedura wydania nowych 
pozwoleń  trwa co najmniej rok. 

Pan Antoni Giluk powiedział , że w sprawozdaniu które przedstawia ł  pan Grzegorz Korol jest 
podana ilość  odpadów w 2021 r. które gmina Swidwin oddała ulegaj ące biodegradacji. Radny 
zapytał  jak inne gminy przekraczaj ą  te ilości odpadów biodegradowalnych? 

Pan Rafa ł  Żmuda-Trzebiatowski odpowiedział , że teraz jest mowa o zagospodarowaniu odpadu, 
wszystkie gminy przywożą  i teraz jest ci ężko powiedzieć  która to przekracza. Instalacja ma 2600 
ton limitu, a Gmina Swidwin da ła 253,66 tony. Dodał , że to jest instalacja i wszyscy rozliczani s ą  
razem. Na tym polega istota instalacji mi ędzygminnej spó łki. 

Pan Antoni Giluk powiedział , że zastanawiał  się  dlaczego akurat w gminach blisko Wardynia 
spółka przegrywa przetargi? 

Pan Rafa ł  Żmuda-Trzebiatowski odpowiedzia ł , że każda gmina jest inna, ma inny charakter. Na 
przykład w mieście Swidwin jest większe skupisko, bloki wko ło siebie i tam są  mniejsze koszty 
transportu. W gminach rozleg łych, gdzie trzeba dużo jeździć , duży ma wpływ że gdzieś  jest więcej 
domów jednorodzinnych, czy też  sama morfologia odpadów. Prezes powiedzia ł , że w tańszych 
gminach nie są  i nie składaj ą  ofert dlatego, że nie posiadaj ą  taboru i nie stać  ich na to, by 
utrzymywać  zastępy samochodów, wtedy kiedy one nie pracuj ą . Natomiast możliwości 
„przerobowe" spó łki to jest to co maksymalnie mogą  zrobić, bo więcej posiadanym sprzętem nie 
da się  zrobić . 

Pan Jan Kulikowski powiedział , że gmina Świdwin ma praktycznie Wardy ń  koło siebie, więc 
myślał , że to położenie geograficzne, że jest blisko wysypiska spowoduje, że śmieci będą  tańsze. 



Bo przywieźć  śmieci z Białego Boru, czy z Miros ławca to koszty znacznie wzrastaj ą, a tutaj 
właśnie tego atutu nie widać  w tych cenach. 

Pan Rafa ł  Żmuda-Trzebiatowski powiedział , że nie sztuką  jest kupić  samochód i startowa ć  do 
przetargu z wysok ą  ceną, ponieważ  spółka tych samochodów nie ma tyle na stanie ile by chcia ła. 
Rozumie, że jest spółką  która ma 12 wspólników i mieszkańców, którzy chcieliby żeby to by ło 
jak najtaniej. Prezes powiedzia ł , że to iż  będą  startować  w przetargu w gminie Swidwin nie znaczy 
że będą  tańsi. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że MPGO nie wykrywa w gminie 
Swidwin przetargu od 2021 r. Zapyta ła, czy liczba udzia łowców spółki zwiększyła się  w tym 
czasie od 2020 roku? 

Pan Rafal Żmuda-Trzebiatowski powiedział , że w 2020 r. doszed ł  tylko Mirosławiec. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że zastanawia ją  to co Prezes 
powiedział , że brakuje taboru samochodowego. W 2020 r. s ą  trzy inwestycje wymienione w 
dokumentach. Do tej pory samochodów wystarcza ło, a teraz nie wystarcza i Prezes mówi że będzie 
musiał  przerzucić  na gminy koszty zakupu samochodów. 

Pan Rafa ł  Żmuda-Trzebiatowski powiedział , że obejmuj ąc stanowisko prezesa 7 miesi ęcy temu 
zastał  sytuacj ę  taką  jaka jest. Cały tabor został  zakupiony przez poprzedni ą  Panią  Prezes i na t ę  
chwilę  nie planowali zakupu nowych, bo maj ą  inne rzeczy które s ą  zdecydowanie ważniejsze na 
pokrycie kosztów np. rozbudowa kwatery, która mocno si ę  przyczynia do obni żenia kosztówje żeli 
chodzi o cenę  opadów zmieszanych. Spó łka musi się  rozwijać  powoli, optymalnie tak by wielkich 
kosztów nie przynosi ć . Dodał , że naprawdę  liczyli skrupulatnie i wyszła kwota naprawd ę  bez 
żadnych praktycznie zysków. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie głosu Pana Arkadiusza 
Fiuka Członka Zarządu ATF sp. z o.o. sp.k. w Chojnicy. 

Pan Arkadiusz Fiuk przedstawi ł  prezentacj ę  dotyczącą  firmy AU sp. z o.o. sp.k. w Chojnicy 
(załącznik nr 4). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zauważyła, że ostatni przedstawiony slajd jest 
odzwierciedleniem ciągłego mówienia o drogach, bo jak na d łoni pokazano że Kluczkowo ma 
najgorsze drogi w gminie, wed ług tego co mówi ł  Pan Arkadiusz Fiuk. Dodała, że faktycznie drogi 
są  w katastrofalnym stanie, ale tymi drogami mieszkańcy samochodami osobowymi jeżdżą  
codziennie do pracy i do szko ły, więc mówienie że są  to posesje o utrudnionym dojeździe nie jest 
prawdą. Droga jest dziurawa, ale tam mo żna dojechać  samochodem ciężarowym. Przewodnicz ąca 
nie zgodziła się  ze stwierdzeniem, że do tych posesji trudno jest dojecha ć  samochodem, który ma 
za zadanie odebrać  odpady. Natomiast wielokrotnie zg łaszała do Pana Grzegorza Korola brak 
odbioru odpadów z posesji nr 44, 46 i innych. Stwierdzi ła, że jeżeli mieszkańcy mogą  przejechać  
tamtędy samochodem osobowym, to tym bardziej samochód ci ężarowy przejedzie. Natomiast 
droga do posesji nr 2 nie jest dziurawa, tylko sama posesja znajduje si ę  dość  daleko od wioski. 

Pan Arkadiusz Fiuk stwierdził , że są  to nieruchomo ści które nie są  po łożone w dogodnym 
dojeździe, trzeba przejecha ć  większą  odległość  do tych nieruchomo ści, niepotrzebnie 
eksploatować  drogę  która nie jest w najlepszym stanie technicznym. Natomiast samochody 
ciężarowe ważą  20-krotnie wi ęcej niż  samochody osobowe i ryzyko, że coś  się  wydarzy z takim 
samochodem jest dużo większe. Jeżeli taki samochód utknie na drodze za ładowany odpadami to 
może zniszczyć  infastrukturę  drogową  w postaci przepustu drogowego, rowu melioracyjnego, 



zablokować  drogę  na kilkanaście godzin. Powiedział, że poruszył  temat dlatego, że to powoduje 
dodatkowe koszty, gdyż  trzeba wysłać  mniejszy samochód, który ma mniejszy tonaż  i to są  
właśnie dodatkowe koszty samochodu, ekip, paliwa i dodatkowego wyjazdu. Każdą  z tych sytuacji 
należałoby rozpatrzyć  bardzo indywidualnie, czy rzeczywi ście tam można wysłać  inny samochód 
albo czy nie można zorganizować  innego punktu zbierania odpadów, bo takie rozwi ązania firma 
praktykuje w innych gminach. Pan Arkadiusz Fiuk chcia ł  pokazać  inne spojrzenie na 
wykonywanie usług, że to nie jest tylko samo odebranie śmieci, ale też  eksploatacja dróg, którą  
niepotrzebnie tak mocno dokonują . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zauważyła, że po roku świadczenia usługi na 
terenie gminy świdwin znają  już  specyfikę  gminy, znają  stan dróg i jeżeli w kolejnym roku 
również  składają  swoją  ofertę  w przetargu, to zobowi ązani są  do odebrania odpadów z każdej 
nieruchomości, a nie pozostawienie części mieszkańców bez świadczenia tej usługi, a tak się  
zdarza. 

Pan Arkadiusz Fiuk odpowiedział, że nie mówi że tam nie świadczą  usług, ale czasami nie ma 
w ogóle możliwości dojazdu, bo droga jest bardzo mocno oblodzona lub nie od śnieżona i wtedy 
są  w ścisłym kontakcie z gminą  w tej kwestii i później poprawiają  te odbiory. Na slajdzie 
natomiast pokaza ł  zinwentaryzowane nieruchomo ści, do których jest zorganizowany osobny 
transport. Osobno są  wysyłane dużo mniejsze samochody po to, żeby móc dojechać  do tych 
właścicieli nieruchomo ści. Jednak to ma bezpo średni wpływ na koszty świadczonej usługi, to są  
dodatkowe koszty, które muszą  być  wliczone w cenę  oferowaną  w przetargu. 

Pani Halina Cybul zapytała, co powie Sanepid je śli zmniejszy się  częstotliwość  odbioru odpadów 
bio? 

Pan Arkadiusz Fiuk odpowiedział, że Sanepid będzie opiniował  regulamin utrzymania czysto ści 
w kontekście przepisów prawa, czy ta częstotliwość  jest zgodna z przepisami. Natomiast 
propozycja spółki AU jest zgodna z przepisami bo w poprzednim roku zmieni ła się  ustawa o 
utrzymaniu czysto ści, która daje możliwość  dostosowania regulaminu czysto ści do potrzeb gminy 
w zakresie odbierania odpadów bio i zmieszanych. Nie musi to by ć  taka częstotliwość, jaka była 
w poprzedniej ustawie i rozporządzeniu ministra środowiska mówiąca o tym, że w okresie letnim 
trzeba odbierać  odpady co tydzień  albo z nieruchomo ści wielorodzinnych były narzucone sztywno 
minimalne częstotliwości. Obecnie te częstotliwości można dowolnie kształtować, w miarę  
potrzeb. W tabeli na stronie 28 prezentacji zasugerowano to, co stosuj ą  inne gminy o podobnym 
charakterze do gminy Świdwin. Natomiast to radni znaj ą  potrzeby i decyduj ą, a urząd zrobi taką  
uchwałę  jaką  będą  chcieli radni i firma będzie wykonywała usługi według zapotrzebowania. 
Dodał, że chciał  pokazać  gdzie można zaoszczędzić  na usłudze odbioru i transportu odpadów. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zauważyła, że niepokoją  ją  wypowiedzi tego typu, 
że to radni chcą  żeby odpady były odbierane dwa razy w tygodniu, że mogą  zrobić  uchwałę  jaką  
chcą, że mogą  ją  zmienić. Przewodnicząca stwierdzi ła, że nie mogą  nic zrobić, bo przetarg zosta ł  
rozpisany, a do mieszka ńców idzie teraz przekaz, że radni takie im ceny zafundowali. 

Pan Arkadiusz Fiuk przyznał, że mówił  o przyszłości, bo na dzień  dzisiejszy przetarg jest 
rozstrzygnięty i nic się  w nim nie zmieni. Firma zobowiązała się  do wykonywania usługi z takimi 
częstotliwościami jakie obowiązują  w obecnej uchwale, natomiast sugeruj ą  by wziąć  pod rozwagę  
na przyszłość  jaki system gmina chce modelować. Teraz jest mowa ca łkowicie o przyszłości. 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, że rzeczywi ście pokazano na wykresach, gdzie mo żna parę  
złotych zaoszczędzić  i to jest dobry kierunek. Następnie radny zadał  pytanie jak wygląda kwestia 
mycia i konserwacji pojemników na odpady? 



Pan Arkadiusz Fiuk odpowiedział , że nie pamięta, czy w kontrakcie jest zawarty obowi ązek 
mycia i dezynfekcji czy utrzymania w jakimkolwiek innym stanie sanitarnym pojemników. 

Pan Grzegorz Korol powiedział , że na pewno takie mycie jest przewidziane w sezonie letnim, 
natomiast co do dezynfekcji musia łby dokładnie sprawdzi ć  w dokumentacji, ale też  było to 
zawarte w przetargu. Nast ępnie uzupe łni ł  wypowiedź  dotyczącą  częstotliwości odbioru odpadów. 
Powiedział , że gdy już  w okresie wakacyjnym b ędą  prowadzone prace nad przetargiem na przysz ły 
rok to wszystkie uwagi i częstotliwo ści zostaną  poruszone. Pan Grzegorz Korol odniós ł  się  jeszcze 
do odbioru odpadów z trudnodost ępnych punktów. Wyja śnił , że kiedyś  w gminie funkcjonował  
tzw. system gniazdowy, który nie spe łniał  swojej roli, bo często były tam podrzucane różne 
odpady. W związku z tym na pewno gmina nie wróci do takiego systemu i nadal będzie istniał  
odbiór odpadów spod nieruchomo ści. 

Pan Arkadiusz Fiuk powiedział , że nie twierdzi że dla wszystkich przedstawionych 
nieruchomości należy zorganizować  jakiś  inny odbiór odpadów, czy np. punkty gniazdowe, a 
tylko poruszy ł  temat który powoduje sumarycznie wysokie koszty odbierania odpadów. Natomiast 
nie posiada gotowego rozwi ązania, a wskaza ł  jedynie elementy z obecnego systemu 
gospodarowania odpadami, które s ą  zbędne albo powoduj ą  zwiększony koszt odbioru odpadów. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że przedstawi ł  sytuacj ę  ze swojego punktu widzenia i gdyby 
radni nie wiedzieli jaka jest sytuacja to przyj ęliby ten pomysł  na rzadsze odbieranie śmieci jako 
świetny. Natomiast w ubieg łym roku rada dosta ła propozycje od Pana Wójta i Pani Skarbnik na 
znaczną  podwyżkę , która wynikała z tej obowiązkowej częstotliwości odbioru śmieci ij ą  przyj ęła. 
Pani Iwona Piotrowicz powiedzia ła, że w trakcie roku komisja rolnictwa analizowa ła 
częstotliwość  odbioru odpadów i wielokrotnie zgłaszała potrzeb ę  jej zmniejszenia. Gdy przyj ęto 
nową  stawkę  już  było wiadomo, że odbiór odpadów jest za cz ęsty, natomiast pracownicy urz ędu 
gminy potwierdzili, że to wynika z ustawy i nie ma innej możliwości. W ciągu roku radni zg łaszali 
potrzebę  zmiany i prosili by wziąć  to pod uwagę  przy kolejnym przetargu i takie te ż  mieli 
zapewnienia. Radna zauwa żyła, że inne gminy maj ą  rzadziej rozpisane odbiory. Powiedzia ła, że 
nie chce, żeby samochody je ździły 4 razy w miesiącu je śli one rzeczywi ście mają  być  puste. 
Dlaczego ludzie maj ą  płacić  za to, czego nie uzbierali, tylko za paliwo. Radna zapyta ła jaki sens 
mają  spotkania i rozmowy w ci ągu roku skoro to nie przek łada się  na przetargi. Poprosi ła, by 
skupić  się  nad tym jak to rozwiązać , by nie było pustych przejazdów. Na koniec radna poprosi ła, 
by zaczęto słuchać  tego, co mówią  radni. 

Pan Grzegorz Korol wyjaśnił , że częstotliwo ść  odbioru odpadów by ła dokładnie wskazana dla 
odpadów zmieszanych i bioodpadów. Natomiast nowelizacj ą  ustawy to się  zmieni ło i dlatego będą  
prace nad tym ju ż  na przyszły rok razem z radnymi w sprawie napisania na nowo regulaminu. 
Poprzednio by ł  zapis w ustawie jak ma wygl ądać  częstotliwość  odbioru odpadów od kwietnia do 
października. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że Prezes mówi ł  o tym, że częstotliwość  odbioru odpadów 
jest składową  ceny za odbiór, wi ęc nie należy upraszczać , że ta częstotliwo ść  kształtuje całą  
stawkę  odbioru za śmieci. Dodał , że na komisjach należałoby wyliczyć  jaki ma to konkretnie 
wpływ na cenę . Bo na cenę  śmieci ma wpływ wiele czynników. Poprosi ł, by nie upraszczać , że 
częstotliwość  aż  tak obniży cenę  odbioru śmieci. 

Pan Jan Kulikowski powiedział , że warto nad tym popracowa ć , ponieważ  jeśli metale i tworzywa 
sztuczne są  odbierane co 4 tygodnie w zabudowie jednorodzinnej, co dwa tygodnie w zabudowie 
wielorodzinnej, wi ęc tutaj wychodzi bardzo du żo tych odbiorów. Rozdzielenie budynków 
jednorodzinnych od zabudowy wielolokalowej to już  jest zupełnie inna częstotliwość  tego 
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wywozu. Jeżeli chodzi o kolonie to można tam dać  większe pojemniki i rzadziej odbierać. To są  
tylko pomysły warte przeanalizowania i radny widzi du że pole do pracy, które mo że przyczynić  
się  do oszczędności. 

Pan Antoni Giluk zapytał, czy jest różnica w kosztach odbioru odpadów mi ędzy workami, a 
pojemnikami. Dodał, że kiedyś  na samym początku gdy to było wprowadzane była mocna 
dyskusja czy worki me zwi ększają  masy odpadów i wpływają  na koszt. Radny stwierdzi ł, że 
opodatkowanie wszystkich mieszkańców za odbiór odpadów daje im takie samo prawo do 
odbioru, tym na kolonii i tym co mieszkaj ą  w centrum, więc różnicowanie tych mieszka ńców nie 
ma sensu. 

Pan Arkadiusz Fiuk powiedział, że system gospodarowania odpadami żyje swoim życiem. Ta 
morfologia odpadów, ilości wytwarzanych odpadów z roku na rok zmieniaj ą  się  i trzeba być  
bardzo czujnym i pracowa ć  nad tymi systemami, prowadzi ć  analizy rok do roku, jakie są  potrzeby 
i możliwości gospodarowania odpadami. Udzielaj ąc odpowiedzi na pytanie Pan Arkadiusz Fiuk 
powiedział, że dalej worki będą  najtańszym systemem odbierania odpadów natomiast już  nie do 
końca w zakresie zagospodarowania odpadów. Stwierdzi ł, że warto byłoby na przyszłość  
zastanowić  się  nad tym, czy w łaśnie na odpady bio nie wprowadzi ć  pojemników co będzie droższe 
w odbiorze, ale w zagospodarowaniu mo że być  tańsze. Dodał, że jest zwolennikiem wprowadzania 
pojemników dla tak zwanych trudnych frakcji czyli na dzień  dzisiejszy na pewno odpady 
zmieszane, szkło i bio. 

Bożena Wieczorek powiedziała, że ma w miejscowo ści pojemniki na bio. Dodatkowo pracownicy 
AU zostawiają  worki, które lądują  w tych pojemnikach bio. Radna zastanawia si ę, po co jej ten 
pojemnik skoro wszystko znajduje się  w worku. Dodatkowo mieszkańcy otrzymali informacj ę, że 
jeżeli mają  jakieś  gałęzie, krzaki to maj ą  je związać  i położyć  koło tych pojemników. Kiedy 
przyjeżdża firma zabiera te gałęzie i już  nic więcej nie może włożyć, bo czasami jest ich mnóstwo. 
Tylko te gałęzie nie leżą  od jednego razu, tylko miesiącami są  składane. Firma zabiera ga łęzie i 
potem jeszcze raz musi przyjechać  po odpady bio. Radna powiedzia ła, że trzeba byłoby usprawnić  
odbiór, by dwa razy nie jeździć . 

Pan Arkadiusz Fiuk powiedział, że wywóz odpadów nie jest prost ą  usługą  i można napotkać  
bardzo różne sytuacje, a w szczególno ści odpady zielone są  ogromną  zagadką. Dynamika wzrostu 
tych odpadów jest bardzo duża z roku na rok, a i czasami sezonowo ść  ma ogromne znaczenie. 
Kiedy czyści się  ogrody, dokonuje cięć  sanitarnych to na przestrzeni lat mo żna to przewidzieć, ale 
nie da się  przewidzieć  że w ładny weekend pół  gminy wyczyści swoje ogrody i wystawi te odpady 
do odbioru. To jest najmniej przewidywalny odpad, który firma jest w stanie zaplanowa ć  więc 
muszą  być  elastyczni i niestety dokonywać  dodatkowych kursów, ale w tym przypadku koszt jest 
po stronie firmy. Natomiast każda firma odbieraj ąca odpady będzie analizować  między innymi 
swoje doświadczenia i będzie brała pod uwagę  takie sytuacje kalkulując następny przetarg. Pan 
Arkadiusz Fiuk stwierdzi ł, że warto organizować  tak zwane rozmowy techniczne zarówno z 
instalacją  jak i odbieraj ącymi odpady, bo wszystkim zależy na tym żeby ceny były najniższe, 
ponieważ  to świadczy o firmie. Zgłosił  gotowość  do rozmów w szerszym gronie, na komisjach, z 
pracownikami urzędu i podzieli się  swoimi doświadczeniami. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział, że jego zdaniem nikt z obecnych na sali 
osób niema złych intencji przy tworzeniu ró żnego rodzaju dokumentów, specyfikacji potrzebnych 
do rozpisania procedur przetargowych i jest daleki od tego żeby ktokolwiek wysuwa ł  przeciwko 
komukolwiek oskarżenia, bo wszystkim zależy na tym, żeby cena odbioru śmieci była jak 
najniższa. Zastępca powiedzia ł, że cieszy się  że prezesi przedstawili bardzo szczegó łowo 
kalkulację  finansową, która składa się  na cenę  ostateczną  odbioru odpadów od mieszkańców. 
Dodał, że to są  bardzo cenne informacje, które pozwol ą  na komisji rolnictwa, czy komisjach 
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łączonych wypracować  najlepsze stanowisko dla mieszkańców jeśli chodzi o cenę  odbioru śmieci. 
Zastępca powiedział, że zgadza się  z radnym Antonim Gilukiem i z Panią  Przewodniczącą, że nie 
można karać  mieszkańców za to, że ktoś  mieszka na kolonii. Dlaczego ma być  ukarany ktoś  kto 
mieszka dalej od drogi tym, że śmieci od niego nie będą  odbierane. Ponadto uważa, że argumenty, 
które przytoczył  Prezes dotyczące dojazdu do tych posesji są  dość  mocno przesadzone, bo te ż  tam 
jeździ samochodem osobowym, sprzętem ciężkim i daje radę . Natomiast gmina dołoży wszelkich 
starań, żeby drogi gminne były wjak najlepszej kondycji. 

Pani Agnieszka Tokarska poprosiła, by Pan Prezes lub pracownicy firmy zwrócili uwag ę  na to 
wjaki sposób właśnie kierowcy jeżdżący samochodami jeżdżą  i eksploatują  pojazdy, którymi się  
poruszają. Radna wielokrotnie mia ła możliwość  zauważenia, w jaki sposób kierowcy użytkują  
samochody, jak z impetem je żdżą  po drogach trudno dostępnych między innymi niszcząc 
zawieszenia firmowych samochodów i przyczyniaj ąc się  do tego, że niszczą  jeszcze bardziej te 
drogi trudno dostępne. 

Pan Arkadiusz Fiuk podziękował  za cenną  uwagę, bo też  jest tego samego zdania że powinno 
dbać  się  o czyjeś  dobro, wspólne dobro. Też  by chciał  aby samochody były eksploatowane bardzo 
dobrze i po to te inwestycje w bardzo drogie auta. Pan Prezes powiedzia ł, że zwróci się  do działu 
logistyki by zwróci ł  szczególną  uwagę  na monitoring pojazdów, które je żdżą  po tych drogach w 
Gminie Świdwin. 

PRZERWA 15.32-15.42 

Po przerwie na sal ę  obrad nie wróci ła radna Iwona Piotrowicz. 

Ad. 6. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 
Komisja Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa 
spotkała się  na posiedzeniu w dniu 11.01.2022 r., na którym opracowa ła plan pracy komisji na 
2022 r. oraz w dniu 04.02.2022 r. na którym omawia ła temat gospodarki odpadami na terenie 
gminy, utrzymania czystości na terenie gminy i raport z wykonania programu ochrony środowiska. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 
rada gminy obradowała na wspólnym posiedzeniu w dniu 07.02.2022 r., na którym sporządzony 
został  plan pracy Rady na 2022 r., plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej, omówiono 
sprawozdanie z wysoko ści średnich wynagrodzeń  nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szko łach prowadzonych przez gmin ę  Świdwin za 2021 r., przedstawiony 
został  raport z wykonania programu ochrony środowiska oraz omówione zosta ły projekty uchwa ł  
na dzisiejszą  sesję  Rady Gminy Świdwin. 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym do 
biura rady wpłynęły pisma: 

1) Uzupełnienie petycji Fundacji im. Nikoli Tesli z siedzibą  w Białymstoku wzywaj ącej Radę  
Gminy Świdwin do przyj ęcia uchwał  dotyczących: wydania zakazu stosowania maseczek 
ochronnych na terenie podleg łych miejscowości, wydania zakazu stosowania kwarantanny 
i izolacji medycznej oraz wydania zakazu stosowania szczepionek mRNA wszystkich 
producentów. 

2) W dniu 18.01.2022 r. wpłynęło zawiadomienie Wojewody Zachodniopomorskiego o 
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wszczęciu postępowania nadzorczego dotyczące uchwały Nr XXXIV/269/202 I Rady 
Gminy Swidwin z dnia 28.12.202 1 r. w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy 
Swidwin w 2022 roku. 

3) W dniu 20.01.2022 r. wp łynęło sprawozdanie Wójta Gminy Swidwin z wysoko ści średnich 
wynagrodzeń  nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szko łach 
prowadzonych przez jednostk ę  samorządu terytorialnego za rok 2021. 

4) W dniu 21.01.2022 r. wp łynęła uchwała sk ładu orzekaj ącego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wyrażenia opinii o prawidłowości planowanej 
kwoty długu Gminy Swidwin. 

5) W dniu 25.01.2022 r. wp łynęło pismo od Wojewody Zachodniopomorskiego z informacj ą , 
że ocena legalno ści programów opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt będzie dokonywana z uwzgl ędnieniem stanowiska 
zaprezentowanego w orzeczeniu WSA w Szczecinie z dnia 21.04.2021 r. 

6) W dniu 02.02.2022 r. od Wojewody Zachodniopomorskiego wp łynęło rozstrzygnięcie 
nadzorcze stwierdzaj ące nieważność  uchwały Nr XXXIV/269/2021 Rady Gminy Swidwin 
z dnia 28.12.2021 r. w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad zwierz ętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 2022 roku 

7) W dniu 11.02.2022 r. wp łynął  wniosek Wójta Gminy Swidwin o wycofanie z porz ądku 
obrad XXV Sesji Rady Gminy Swidwin projektu uchwa ły w sprawie wyboru metody i 
ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy 
Swidwin. 

8) W dniu 16.02.2022 r. wp łynęło sprawozdanie za 2021 r. z dzia łalności Srodowiskowego 
Domu Samopomocy „Razem Łatwiej" w Klępczewie. 

9) W dniu 18.02.2022 r. wp łynęła odpowiedź  uzyskana od Towarzystwa Przyjació ł  Dzieci w 
Koszalinie na skarg ę  przekazaną  przez Przewodniczącą  Rady w imieniu rodziców dzieci 
uczęszczaj ących do przedszkoli na terenie Gminy Swidwin, która zosta ła przekazana 
podczas Sesji Rady Gminy Swidwin w dniu 28.12.2021 r. 

Na salę  obrad przyby ł  radny Krzysztof Kaszuba godz. 15.46. 

Ad. 7. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Informacj ę  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pani Anna Pietryka - 
Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Srodowiska i Gospodarki Nieruchomo ściami UG 
Swidwin, Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i 
Promocji UG Swidwin, Pan Łukasz Pugacz - Kierownik Referatu Inwestycji i Zamówie ń  
Publicznych UG Swidwin, Pan Tomasz Waszczyk - Zastępca Wójta Gminy Swidwin. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk poinformował , że w dniu 01.02.2022 r. zarządzeniem 
Wójta Gminy Swidwin zosta ł  wprowadzony regulamin organizacyjny Urzędu Gminy Swidwin, w 
którym zmianie uleg ł  schemat organizacyjny. Zmiany dotycz ą  Referatu Ogólno-Organizacyjnego, 
w którym zosta ło utworzone stanowisko kierownika referatu. Powsta ł  również  nowy Referat 
Inwestycji i Zamówień  Publicznych nad którym bezpo średni nadzór pe łni Zastępca Wójta, a na 
stanowisko kierownika awansowa ł  Pan Łukasz Pugacz. Natomiast od 1 lutego br. pe łniącym 
obowiązki Sekretarza Gminy Swidwin jest Pan Sebastian Basiejko Kierownik Referatu O światy, 
Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji. 

Pani Anna Pietryka - Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Nieruchomościami UG Swidwin przedstawi ła informacj ę  z działalności Referatu w okresie 
między sesjami: 
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- wszczęto następujące postępowania o wydanie decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsięwzięcia: 
- budowa instalacji agrofotowoltaicznej o mocy do 1 MW wraz z infrastruktur ą  

towarzyszącą  na działce ewidencyjnej nr 62, obręb Swidwinek 
- budowa elektrowni fotowoltaicznej (EPy Lekowo) o łącznej mocy do 3 MW włącznie 

(w tym także etapowo), wraz z niezb ędną  infrastrukturą  techniczną  na działkach o nr 
ewid. 65,64 obręb: Lekowo, gmina: Swidwrn 

- budowa strzelnicy sportowej na dzia łkach oznaczonych numerem geod. 411/20, 
411/21,411/22, 411/23 obr ęb: Swidwinek 

- „Retencja Korytowa - Program Nawodnie ń  Rolniczych" w ramach przeciwdzia łania 
skutkom suszy na terenie dzia łania Zarządu Zlewni w Gryficach - cz ęść  nr 7. 
Inwestycja polega na przebudowie istniej ących budowli wyposażonych w elementy 
piętrzące wodę, które w wyniku długoletnich zaniedbań  straci ły częściowo lub 
całkowicie swoje funkcje. Zapobiegnie to obni żaniu poziomu wód gruntowych i 
zatrzyma pogłębianie się  zjawiska suszy hydrologicznej. Inwestycja przebiega ć  będzie 
w obrębie Świdwinek oraz obręb Chomętowo i Koszanowo w gm. Brze żno. 
Inwestorem tego zadania jest Pa ństwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie z 
siedzibą  w Warszawie 

- wydano decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  
przedsięwzięcia: 
- budowa farmy fotowoltaicznej zlokalizowanej na dz. nr I w obr ębie Cieszyno 
- budowa farmy fotowoltaicznej o mocy do 80 MW wraz z infrastruktur ą  towarzyszącą  

„Świdwin 1" na dzia łkach nr 76/43 i 76154 obręb Krosino 
- budowa farmy fotowoltaicznej Z ąbrowo o mocy do 70 MW wraz z infrastrukturą  

towarzyszącą, na działce ewidencyjnej nr 60 obręb Ząbrowo 
- w postępowaniu o zapytanie ofertowe na „Usuwanie barszczu Sosnowskiego z terenu 

Gminy Świdwin - etap y" zosta ła wybrana oferta Spółdzielni Mieszkaniowej MEWA, 
Kiępczewo na kwotę  20 710,00 zł  brutto; został  złożony wniosek do Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej o dofinansowanie mniejszego 
zadania 

- Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie pozytywnie 
zaakceptowa ł  wniosek o dofinansowanie zadania polegaj ącego na usuwaniu folii 
rolniczych oraz innych odpadów rolniczych z terenu gminy Świdwin; aktualnie zbierane 
są  informacje od rolników o ilościach odpadów; na początku marca przeprowadzone 
zostanie zapytanie ofertowe celem wy łonienia Wykonawcy 

- Sejmik Województwa Zachodniopomorskiego w dniu 20.01.2022 r. podj ął  uchwałę  nr 
XXXI/359/22 w sprawie okre ślenia ogólnej powierzchni uprawy maku i konopi 
włóknistych oraz rejonizacji tych upraw na terenie województwa zachodniopomorskiego 
w roku 2022; w związku z powyższym, do Wójta Gminy Świdwin można składać  wnioski 
o wydanie zezwolenia na uprawę  konopi włóknistych; Gmina Świdwin zgłosiła 
powierzchnię  476 ha 

- podpisano akty notarialne w przedmiocie sprzeda ży dwóch działek położonych w 
miejscowości Lekowo, oznaczonych w ewidencji gruntów i budynków numerami 19/6 o 
powierzchni 0,0201 ha oraz 19/7 o powierzchni 00206 ha; nabywcy zostali wy łonieni w 
drodze przetargu ustnego nieograniczonego; z tytu łu sprzedaży wymienionych 
nieruchomości gmina uzyskała dochód w wysokości 20328,90 zł  

- aktualnie do Centralnej Ewidencji Emisyjno ści Budynków złożono 591 deklaracji 
dotyczących źródeł  ciepła i źródeł  spalania paliw; od pocz ątku 2022 przyj ęto 390 
deklaracji, co ściśle powiązane było z wymogami stawianymi przed osobami 
zainteresowanymi ubieganiem si ę  o przyznanie dodatku osłonowego 

- w dalszym ciągu swoje działania informacyjne i doradcze prowadzi Gminny Punkt 
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Konsultacyjno-Informacyjny w ramach Programu priorytetowego „Czyste Powietrze", 
który się  mieści w tut. urzędzie pok. nr  48a 

- z dniem 31.01.2022 r. Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Szczecinie zakończył  nabór wniosków w ramach programu pilota żowego polegaj ącego na 
dofinansowaniu wymiany nieefektywnych źródeł  ciepła w lokalach znajdujących się  w 
budynkach wielorodzinnych; przy wsparciu gminnego punktu konsultacyjnego w okresie 
trwania naboru (14.04.2021 —31.01.2022 r.) przygotowano i z łożono 15 wniosków 

- od dnia 01.02.2022 r. do dnia 28.02.2022 r. przyjmowane s ą  wnioski o zwrot podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju nap ędowego wykorzystywanego do produkcji 
rolniczej; okres rozliczeniowy obejmuje miesi ące od początku sierpnia 2021 r. do końca 
stycznia 2022 r.; limit zwrotu podatku akcyzowego w 2022 r. wynosi 110,00 z ł/ha użytków 
rolnych oraz 40,00 z ł  od średniej dużej jednostki przeliczeniowej bydła; do dnia 
dzisiejszego przyj ęto 99 wniosków 

- oprócz powyższego w referacie wydawane byly postanowienia i decyzje dotycz ące 
podziału nieruchomości oraz zaświadczenia do podziałów rolnych, nadawano numery 
porządkowe dla nowo wybudowanych nieruchomo ści, wydawano zaświadczenia o 
przeznaczeniu nieruchomo ści w planie zagospodarowania przestrzennego Gminy Swidwin 
oraz zaświadczenia dla właścicieli gruntów, wydawano zezwolenia na usuni ęcie drzew i 
krzewów; nadzorowano prace przy remontach i bieżącym utrzymaniu dróg; pracownicy 
referatu uczestniczyli w dzia łaniach zabezpieczaj ących i porządkowych po wichurze, która 
wyrządziła szkody i straty w nieruchomościach oraz zadrzewieniach; wys łano pismo do 
Powiatowego Zarządu Dróg w Swidwinie z prośbą  o podjęcie czynności dot. usunięcia 
wyłamanych drzew i gałęzi zalegających w pasie drogi Swidwin- Niemierzyno jak równie ż  
przegląd drzew przydrożnych, uprzątnięcie zebranych odpadów w pasie wymienionej 
drogi oraz naprawę  ubytków w drodze 

- do referatu rolnego zg łaszają  się  osoby, które sygnalizuj ą  zły stan nawierzchni dróg 
gminnych; każdego roku, wraz z nadej ściem wiosny, gmina przeprowadza remonty 
polegające na uzupełnianiu ubytków kruszywem lub za pomoc ą  równiarki; tegoroczna 
zima to głównie opady deszczu, co spowodowa ło, że drogi zostały zmiękczone; aby je 
naprawić, trzeba zaczekać, aż  poprawi się  pogoda i nawierzchnia drogi przeschnie 

Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji 
UG Świdwin przedstawił  informację  z działalności Referatu w okresie mi ędzy sesjami: 

- organizacja dowozu pensjonariuszy do ŚDS w Klępczewie 
- organizacja dowozu uczniów do Zespo łu Placówek Specjalnych w Sławoborzu 

i w Swidwinie 
- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie, świetlic gminnych 
- zorganizowano akcj ę  „Ferie 2022"; były to zaj ęcia we wszystkich funkcjonujących 

świetlicach gminnych dla dzieci z terenu gminy Świdwin i dzieci przyjezdnych 
- bieżąca realizacja i obsługa funduszy sołeckich 
- odbyły się  spotkania z udziałem wszystkich sołtysów na których omówiono realizacj ę  

funduszy sołeckich na rok 2022 oraz przedstawiono zmiany organizacyjne w Urz ędzie 
Gminy Świdwin 

- w dniu 17.02.2022 r. odbyła się  kontrola Powiatowego Nadzoru Budowlanego w 
świetlicach w miejscowości Oparzno i w Klubie Seniora w Cieszeniewie 

- złożono wnioski do Powiatowego Urz ędu Pracy o zwrot części kosztów poniesionych 
w związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych za miesi ąc styczeń  

- podpisano umowy na organizacj ę  2 staży, 3 umowy na roboty publiczne oraz 5 umów na 
roboty interwencyjne; są  to pracownicy świetlic, hali sportowej oraz opiekunki dowozu 
osób niepełnosprawnych 

14 



- przygotowano sprawozdania z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
- bieżąca współpraca ze szko łami w ramach której przygotowano sprawozdanie z rz ądowego 

programu „Laboratoria przysz łości" 
- przygotowano sprawozdanie z wysoko ści średnich wynagrodzeń  nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szko łach podstawowych prowadzonych 
przez Gminę  Swidwin 

- przygotowano sprawozdania z dzia łalności żłobków, klubów dzieci ęcych i dziennych 
opiekunów za rok 2021 

- przygotowano sprawdzania za rok 2021 jest to rozliczenie dotacji celowej otrzymanej z 
budżetu państwa na dofinansowanie zadań  z zakresu wychowania przedszkolnego 

- przygotowano sprawozdania z dzia łalności klubów seniora za rok 2021 oraz sprawozdania 
końcowe z trwa łości realizacji zadania w ramach trwa łości programu wieloletniego 
Senior+ na lata 2021-2025 

- przygotowano sprawozdania do Urz ędu Marszałkowskiego w ramach modernizacji bazy 
sportowej; by ło to II etap zmiany lamp o świetleniowych w hali sportowej w Lekowie 

- podzielono dotacje na wychowanie przedszkolne na rok 2022 
- koordynacja spraw zawi ązanych z transportem publicznym realizowanym przez spó łkę  

PKS Złocieniec 
- organizacja szczepie ń  przeciwko Coyid- 19 na terenie gminy w świetlicach, szko łach; 

wszędzie tam gdzie by ła informacja ze strony so łtysów i radnych o osobach 
zainteresowanych zespó ł  szczepienny dokona ł  szczepień  na miejscu w danym so łectwie 

- podpisano umowę  ze Starostwem Powiatowym w Swidwinie na organizacj ę  imprez 
kulturalnych i sportowych na rok 2022 wed ług kalendarza zatwierdzonego przez Zarz ąd 
Powiatu 

- ogłoszono i rozstrzygni ęto otwarty konkurs ofert na rok 2022 na realizacj ę  zadań  
publicznych z zakresu; sportu przyznano dotacje w kwotach UKS Rega Bierzwnica 10.000 
zł, UKS Awatar Lekowo 10.000 z ł, GKS Ikar Krosino 50.000 z ł ; czas realizacji zadania to 
jest od 7.02-31.08.2022(1 etap) 

- przekazano paczki dla dzieci z gminy Swidwin ufundowane przez mieszka ńców gminy 
Sanitz; w miesi ącach grudzień-styczeń  paczki dociera ły poprzez kurierów w ilo ści ok. 40 
sztuk i zostały rozdysponowane na terenie ca łej gminy wśród dzieci które zdaniem 
dyrektorów poszczególnych szkó ł  przyczyni ły się  do pracy spo łecznej, udzielały się  w 
różnych przedsi ęwzięciach 

- trwaj ą  prace przygotowawcze zwi ązane z obchodami 30-1ecia Gminy Świdwin; w ramach 
obchodów zaplanowano 18 wydarzeń, festynów w poszczególnych so łectwach zgodnie z 
ustalonym kalendarzem; trzy g łówne wydarzenia zaplanowano w terminach: 
2.07 uroczysta Gala z okazji 30-1ecia zaplanowana w miejscowo ści Ząbrowo (świetlica), 
9.07 Rusinowskie Lato z folklorem w Rusinowie oraz 3.09 turniej so łectw i dożynki 
gminne w miejscowo ści Bierzwnica (boisko); trwaj ą  prace przygotowawcze w celu 
wyłonienia wykonawcy obs ługi wszystkich festynów (oprawa muzyczna i urz ądzenia 
rekreacyjne), pozosta łe zadania zostaną  wykonane przez pracowników urz ędu gminy 
Swidwin (pracownicy hali i świetlic wspólnie z radnymi, radami so łeckimi i mieszka ńcami 
gminy 

Pan Łukasz Pugacz - Kierownik Referatu Inwestycji i Zamówie ń  Publicznych UG Świdwin 
przedstawi ł  informacj ę  z działalności Referatu w okresie mi ędzy sesjami: 

- złożono wnioski do Wojewody Zachodniopomorskiego w sprawie sprawozda ń  za 
organizacj ę  w 2021 r. w Gminie Swidwin przewozów autobusowych o charakterze 
publicznym 

- podpisano umowę  z Wojewodą  Zachodniopomorskim o dopłatę  w roku 2022 ze środków 
funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze u żyteczno ści publicznej; w 
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ramach transportu publicznego na terenie Gminy Świdwin utworzonych zostało 13 linii 
autobusowych 

- podpisano umowę  o powierzenie grantu „Cyfrowa Gmina" - Rozwój cyfrowy JST oraz 
wzmocnienie cyfrowej odporno ści; wartość  grantu 173 970 zł; kwalifikacja poniesionych 
wydatków od dnia 01.02.2020 r. 

- zaakceptowano wniosek pn.: Granty PPGR - Wsparcie dzieci i wnuków by łych 
pracowników PGR w rozwoju cyfrowym; gmina oczekuje na podpisanie umowy o 
dofinansowanie; przewiduje się  zakup 230 komputerów typu laptop; cena pojedynczego 
komputera to 2500 zł  

- w dniu 18.02.2022 r. wpłynęła do opinia z RDOŚ  o braku konieczno ści przeprowadzania 
oceny oddziaływania na środowisko dla inwestycji polegaj ącej na rozbiórce starego i 
budowie nowego mostu na rzece Redze wraz z budow ą  nawierzchni drogi gminnej z p łyt 
drogowych żelbetonowych na odcinku 1,25 kin; wydanie decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach nastąpi 07.03; kolejnym etapem jest opracowanie decyzji lokalizacji 
inwestycji celu publicznego dla wyżej wymienionego zadania 

- w okresie między sesjami Wójt Gminy Świdwin kontaktował  się  telefonicznie z Prezesem 
Energa - Oświetlenie w kwestii wyjaśnienia opóźnień  w realizacji inwestycji polegaj ących 
na dobudowie o świetlenia ulicznego na terenie gminy; ze wzgl ędu na procedury 
wewnętrzne spółki związane z COyID-19 bezpo średnie spotkanie w gminie odbędzie się  
w terminie późniejszym; zwłoka na dzień  dzisiejszy liczy od 2 tygodni do 2 miesięcy; 
Spółka powstałą  sytuację  tłumaczy pandemią, która spowodowała opóźnienia w dostawie 
osprzętu niezbędnego do budowy lamp; wi ększość  robót zostanie wykonana najpó źniej do 
dnia 15.03.2022 r. 

- trwają  procedury związane z odbiorem końcowym inwestycji polegaj ącej na budowie sieci 
kanalizacji sanitarnej w Starym Przybys ławiu; podczas odbioru stwierdzono wad ę  
nadającą  się  do usunięcia polegaj ącą  na nieprawidłowej lokalizacji studni instalacyjnej w 
obrębie oczyszczalni ścieków; wykonawca w dniu dzisiejszym usun ął  wadę  występującą  
w przedmiocie umowy i zgłosił  gotowość  do odbioru 

- przekazano do Urz ędu Marszałkowskiego sprawozdanie z realizacji inwestycji w zakresie 
wodociągów i sanitacji wsi na terenie Gminy Świdwin za rok 2021 

- trwaj ą  procedury przygotowawcze maj ące na celu wszczęcie postępowań  o udzielenie 
zamówień  publicznych dla zadań  polegających na budowie świetlic wiejskich w 
Bierzwnicy i Smardzku, a tak że na budowie jezdni dróg gminnych w miejscowo ści 
Rogalino 

- Gmina Świdwin zwróciła się  do Powiatu Świdwińskiego z prośbą  o usunięcie z uchwały 
Rady Powiatu Świdwińskiego przystanku zlokalizowanego w miejscowo ści Bystrzynka co 
umożliwi rozbiórkę  wiaty przystankowej, o co zwrócili się  mieszkańcy Bystrzynld 

- wykonywano bieżące zadania referatu 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk poinformował, że gmina Świdwin planuje złożyć  
kolejne wnioski o dofinansowanie w ramach Polskiego Ładu. Ten wniosek skiada się  ze 
składowych 5 wniosków i musi zostać  złożony do końca lutego 2022 r. Zakres: I etap to jest 
Rządowy Fundusz Polski Lad Program Inwestycji Strategicznych edycja 3 s ą  na tereny 
popegeerowskie, gdzie gmina może złożyć  dwa wnioski. Wniosek do 2.000.000 z ł  oraz wniosek 
do 5.000.000 zł. Jeśli chodzi o wniosek do 2 mln zł  będzie on składany na przebudowę  terenu 
sportowo-rekreacyjnego w miejscowo ści Rusinowo i Lekowo na terenie gminy Świdwin i 
przewidywany koszt tej inwestycji, która zosta ła już  skosztorysowana, to kwota 1.800.000 z ł . W 
ramach tej inwestycji planuje si ę  wybudować  profesjonalne boisko sportowe do pi łki nożnej z 
bieżnią  w miejscowości Lekowo i mniejsze boisko przy świetlicy wiejskiej w miejscowości 
Rusinowo. Natomiast drugi wniosek do 5 mln zł  będzie składany na uporządkowanie gospodarki 
wodno-ściekowej w miejscowo ści Przymiarki. Tam zaplanowano wybudować  oczyszczalnię  
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ścieków kontenerow ą. W miejscowości Krosino i Świdwinek (etap pierwszy) - inwestycja 
przewiduje budowę  sieci wodociągowej na cele bytowo-gospodarcze oraz sieci kanalizacji 
sanitarnej w miejscowo ści Krosino, budowę  sieci wodociągowej na cele bytowo-gospodarcze oraz 
sieci kanalizacji sanitarnej wraz z oczyszczalni ą  ścieków w miejscowości Przymiarki, budowę  
sieci wodociągowej na cele bytowo-gospodarcze w miejscowo ści Swidwinek. Przewidywana 
warto ść  inwestycji to jest 4,5 mln zł . Natomiast w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład to jest 
Program Inwestycji Strategicznych (edycja druga) gmina ma mo żliwość  złożenia 3 wniosków. 
Można złożyć  wniosek na kwotę  do 5 mln A. Składany będzie wniosek na przebudow ę , rozbudowę  
oczyszczalni ścieków w miejscowo ści Oparzno, a przewidywana warto ść  inwestycji wynosi 4 mln 
zł . Ta oczyszczalnia wymaga całkowitej przebudowy, gdyż  tam jest bardzo poważny problem 
zrzutu, który nast ępuje niemalże bezpo średnio do jeziora z którym bezpo średnio graniczy ta 
oczyszczalnia. Jeżeli chodzi o wniosek do 30 mln z ł  to dobrze by łoby zaj ąć  się  poprawą  
infrastruktury drogowej poprzez przebudow ę  dróg w miejscowo ściach takich jak: Stary 
Przybysław, Cieszeniewo, Kluczkowo, Bierzwnica, Bystrzyna, Berkanowo. Do tego jeszcze 
będzie dopisanych 100 sztuk lamp solarnych. Przewidywana warto ść  inwestycji to jest 12.300.000 
É. Tutaj wszystkie drogi, które uwzgl ędniono to są  drogi na terenie gminy Swidwin, które w ci ągu 
roku powoduj ą  duże nakłady finansowe jeśli chodzi o remonty i bieżące naprawy. Są  to drogi 
skosztorysowane na budow ę  z płyt Jomb. Wniosek do 65 mln zł, który gmina może złożyć  będzie 
na uporządkowanie gospodarki wodno- ściekowej na terenie gminy Swidwin (etap drugi). 
Inwestycja obejmuje modernizacj ę  oczyszczalni ścieków w Lekowie, modernizacj ę  oczyszczalni 
ścieków w Bierzwnicy, modernizacj ę  stacji uzdatniania wody oraz sieci wodoci ągowej w 
Rusinowie, w Osowie, w Berkanowie, w Z ąbrowie, modernizacja stacji uzdatniania wody oraz 
sieci wodociągowej w Oparznie, Łąkowie i Lipcach, modernizacja stacji uzdatniania wody oraz 
sieci wodociągowej w Lekowie, Kartlewie, Cieszynie oraz w Krosinie, Bystrzynie i modernizacja 
stacji uzdatniania wody oraz sieci wodoci ągowej w Bierzwnicy i Rycerzewku. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszezyk przedstawil informacj ę  z dzialalno ści 
na samodzielnych stanowiskach w okresie mi ędzy sesjami: 

Zadania realizowane na stanowisku Komendanta Stra ży Gminnej: 

Straż  Gminna w Świdwinie w okresie między sesjami zgodnie z zarz ądzeniem Wojewody 
Zachodniopomorskiego oddelegowana zosta ła do wspólnych dzia łań  z Policją  w związku z 
weryfikacj ą  realizacji nakazów, zakazów i obowi ązków w zakresie zapobiegania 
rozprzestrzeniania si ę  wirusa SARS - CoV - 2, oraz realizowa ła zadania stałe związane ze 
sprawowaniem nadzoru nad ładem, porządkiem i bezpieczeństwem publicznym na terenie Gminy 
Swidwin. 

W dniach 07.02.2022 r, 16.02.2022 r. do Urz ędu Gminy wpłynęły pisma dotyczące 
udzielenia pomocy oraz wsparcia dla dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Swidwinie 
w związku zainicjowanymi działaniami priorytetowymi maj ącymi na celu przeciwdziałanie 
zagrożeniom dotyczącym: 
- nieutrzymywania czysto ści i porządku na posesjach, 
- nieprawidłowym prowadzeniu gospodarki odpadami komunalnymi, 
- niezachowania zwyk łych lub nakazanych środków ostrożności przy trzymaniu zwierząt, 
- nieposiadania obowi ązkowego szczepienia psa przeciwko w ściekliźnie. 
Odbyto 19 s łużb wraz z dzielnicowymi KPP w Swidwinie. Wobec wykonywania powy ższych 
zadań  wyjaśniono: 
- interwencje zgłoszone przez mieszkańców gminy w liczbie: 10 
- podj ęto 20 interwencji w łasnych 
- wylegitymowano 33 osoby 
- ujawniono 22 wykroczenia 
- nałożono 15 mandatów karnych 
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- udzielono 6 poucze ń  porządkowych. 
Straż  Gminna w Swidwinie przeprowadzi ła kontrole tj.: 

- 7 kontroli pod wzgl ędem ładu i porządku na terenie nieruchomo ści oraz właściwej gospodarki 
odpadami, 
- 3 kontrole pod wzgl ędem spalania odpadów w piecu CO 
- 7 kontroli pod wzgl ędem właściwej opieki nad zwierzęciem, oraz posiadania aktualnych kart 
szczepień  
- 2 kontrole pod wzgl ędem złożenia zgodnej ze stanem faktycznym osób w deklaracji o wysoko ści 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
- 2 kontrole pod względem naruszenia art. 64 * 1 kodeksu wykrocze ń  tj.: obowiązku umieszczenia 
nr porządkowego nieruchomości przez właściciela. 

W okresie sprawozdawczym odwiedzano osoby bezdomne, oraz nadzorowano prace 
wykonywane przez osobę  skazaną . 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk podziękował  strażakom OSP z terenu Gminy Świdwin 
za usuwanie skutków wichury, która mia ła miejsce trzy tygodnie temu. 
Następnie Zastępca Wójta poinformował , że Komendant G łówny Państwowej Straży Pożarnej 
podj ął  decyzj ę  o sfinansowaniu zakupu 61 pilarek dla jednostek OSP z powiatu drawskiego oraz 
z powiatu świdwińskiego. Każda jednostka włączona do krajowego systemu ratowniczego 
gaśnictwa otrzyma 2 pilarki, ajednostka spoza systemu otrzyma 1 pilark ę . 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk zaapelował  do mieszkańców by w związku ze 
zbliżaj ącymi się  silnymi porywami wiatru w dniu dzisiejszym, w nocy pozostali w domu, 
zabezpieczyli wszystkie rzeczy które s ą  lekkie, które mogą  być  porwane przez wichurę  i mogą  
spowodować  powstanie szkód. Dodał , że w urzędzie gminy dyżur będzie pełnił  pracownik, który 
jest odpowiedzialny za zarz ądzanie kryzysowe na terenie gminy Swidwin. Ponadto zarówno 
Zastępca, jak i Pan Wójt będą  pod telefonem, a dniu jutrzejszym tak że spotkaj ą  się  w urzędzie. 

Ad. 8. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek zadała pytanie o projekt dla wsi popegeerowskich dotycz ący budowy 
boiska w Rusinowie, o którym mówi ł  Zastępca Wójta. Zapyta ła, kto ustalał , że powstanie w tych 
dwóch miejscowościach, czy by ło jakieś  spotkanie, czy rozmawiano z mieszka ńcami? Radna 
powiedziała, że znowu jej wioska jest pomini ęta w jakimkolwiek projekcie. Doda ła, że na temat 
Klępczewa nie s łyszała ani słowa. 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział , że chciałby wiedzieć  kto dokonał  wyboru tych inwestycji. 
Zapytał  po co jest rada, skoro radni nic nie wiedz ą  i dowiaduj ą  się  ostatni? Dodał , że poprzednio 
był  podział  środków na PGR, by ł  rozpisany konkurs i by ło to rozpisane na trzy projekty. Zauwa żył , 
że Klępczewo od dwóch lat t łumaczy ludziom w tej gminie, że jest tam potrzebna inwestycja na 
oczyszczalni i na hydroforni. Radny zapyta ł, dlaczego Klępczewo nie jest uj ęte? A tłumaczenia, 
że to jest własność  spółdzielcza jest totaln ą  bzdurą, bo można było powiedzieć  i spółdzielnia 
szybko oddałaby gminie te oczyszczalnie i hydrofornie. To s ą  rzeczy, które należą  do gminy, a 
obowiązek dostarczenia wody i odebrania ścieków od mieszkańców to zadanie w łasne gminy. 
Radny powiedział , że nie mówi, że gdzie indziej te inwestycje nie s ą  potrzebne, ale w Kl ępczewie 
też, bo jest to typowo popegeerowska wioska. 

Następnie radny odniós ł  się  do sztabu kryzysowego i do ostatniej wichury. Podzi ękował  
pracownikom energetyki, którzy przyjechali do Kl ępczewa i naprawili prąd w przeciągu pół  
godziny. Zauważył , że w przeciągu pół  godziny można było naprawić  prąd, gdzie wieś  licząca 500 
ludzi nie miała wody, ciepła, prądu przez 3 dni, bo jednemu elektrykowi nie chcia ło się  ruszyć  i 
przełączyć  na transformatorach dwie, czy trzy zasuwy. Radny t łumaczy ł , że tak można było w 
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Klępczewie zrobi ć . Elektrycy przyjechali o godz. 22:00 w nocy i prze łączyli, natomiast 
mieszkańcy 3 dni na taką  decyzj ę  czekali. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak kontynuowała sprawę  zarządzania kryzysowego i 
pomocy mieszkańcom w odzyskaniu dostępu do energii. Powiedzia ła, że radny poinformował , że 
w Klępczewie trzy dni mieszka ńcy czekali na prąd i wodę, natomiast w Kluczkowie, w 
Niemierzynie, w Przymiarkach czekano 9 lub 10 dni. W tych trzech miejscowo ściach również  
wystarczy ło przełączyć  bezpiecznik. Interwencja mieszkańców, którzy pojechali i ub łagali 
pracowników naprawiaj ących szkody, żeby odłożyli na bok co maj ą  na pi śmie i zajrzeli do 
transformatora spowodowa ła, że naprawili to w 3 sekundy i mieszka ńcy mieli prąd. 
Przewodnicząca stwierdzi ła, że ktoś  kto zarządza tą  spółką  do której płacone są  potężne pieniądze 
powinien wszystkim osobi ście płacić  z własnej kieszeni za szkody, które ponie śli. Dodała, że nie 
jest mowa o pracownikach, którzy usuwali szkody w terenie, bo oni naprawd ę  się  napracowali, 
tylko mieli dziwne wytyczne. Nie by ło widać  żadnej wspó łpracy zarządu tej spó łki z 
mieszkańcami, ani z gminą , czy powiatem. Zarz ądzanie kryzysowe gminy, powiatu nie mia ło nic 
do powiedzenia. Przewodnicząca zauważyła, że warto by łoby by Wójt doszedł  do jakiegoś  
porozumienia z tymi panami, jak ju ż  w Enerdze Coyid przestanie straszy ć . Może byłby to jakiś  
telefon alarmowy, jaka ś  osobna ścieżka dla wójta, dla burmistrza, czy osoby z zarz ądzania 
kryzysowego. Bo co ś  jest nie tak, jeżeli mieszkańcy sami muszą  wchodzić  na słup i przełączać  
bezpiecznik by mieć  prąd, bo Energa nie potrafi ła przez dziewięć  dni tego zrobić . 

Pani Agnieszka Tokarska powiedziała, że chciałaby dołączyć  do listy miejscowo ści, które były 
bez prądu i bez wody. Oparzno-kolonia i Lipce bez pr ądu były przez 9 dni, a bez wody przez 12 
dni i nikt się  tym nie zainteresował . Dopiero prośby i interwencje mieszka ńców i radnej pomogły, 
z tym że wystarczy ło tylko żeby ktoś  z energetyki przyjecha ł, wszedł  na transformator który 
znajduje się  w Oparznie-Kolonia, prze łączył  odpowiedni przełącznik oraz zmieni ł  tylko parę  
elektrycznych rzeczy. 

Pan Ryszard Pawlonka poprosił  o naprawę  drogi w miejscowo ści Osowo i na Kolonia-Łąkowo, 
które są  w bardzo złym stanie, nie można tamtędy przejechać . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że nieudolność  spółki, która 
dostarcza energi ę  w gminie odbi ła się  szerokim echem w po łudniowych województwach. Nie 
mogli uwierzyć , że przez tyle czasu spó łka nie potrafi przywróci ć  energii, gdzie kataklizmu nie 
było, a była tylko wichura i tak potężnych strat nie by ło. 

Pan Jan Kulikowski powiedział , że w Rusinowie kiedy oberwa ły się  druty i spad ły na metalową  
bramę  do jednej z posesji, po telefonach mieszka ńców że jest zagrożenie życia, to dopiero na 10 
dzień  przyjechała energetyka i druty zabrano. Ma ło tego, że ludzie nie mieli światła to jeszcze z 
powodu wiszących drutów na bramie nie mogli wyjecha ć  z posesji samochodem, a z domu mogli 
wychodzić  z tyłu budynku. 

Pani Agnieszka Tokarska zapytała, czy są  jakiekolwiek informacje na temat przej ęcia od KOWR 
drogi w miejscowości Oparzno wokó ł  osiedla z blokami, czy cokolwiek już  ruszyło? Radna 
dodała, że z ostatniej informacji jak ą  miała wynikało, że KOWR musi założyć  księgę  wieczystą  
dla tej drogi, ale od tej informacji min ęło już  kilka tygodni. 

Następnie radna poinformowa ła, że przez roztopy, które maj ą  miejsce od d łuższego czasu i duże 
opady deszczu jedna z mieszkanek miejscowo ści Oparzno-Kolonia ma problemy z dojazdem i z 
wyjazdem, bo droga jest ciężka do przejechania. Mieszkanka sk ładała w tej sprawie pismo do 
gminy. Radna zapyta ła, co w tej sprawie zrobiono by pomóc tej pani, poniewa ż  ona jest w 
podeszłym wieku i boi się  o swoje zdrowie i życie, w razie czego gdyby co ś  jej się  stało. 
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Ad. 9. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Nie zgłoszono zapytań . 

Ad. 10. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział, że jeżeli chodzi o operatora, który dostarcza 
energię  w gminie to trudno si ę  tutaj z radnymi nie zgodzi ć. Jeśli chodzi o zarzuty i w ogóle 
kierowanie całą  akcją  przywracania zasilania na terenie gminy, to je żeli mieszkańcy zgłaszali się  
i informowali że taki problem występuje to próbowano wszelkimi dost ępnymi środkami wywierać  
wpływ na Energa-Operator, żeby każdej osobie w jakiś  sposób próbować  rozwiązać  problem 
braku prądu. Zastępca zgodził  się  z radnymi, że to brak profesjonalizmu, pe łna nieudolność  i 
widać, że wichura jak gdyby obnażyła wszystkie słabe strony jeśli chodzi o iniastrukturę  
energetyczną. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział, że jeżeli chodzi o przej ęcie drogi w 
Oparznie to gmina w dalszym ciągu czeka na informacje z KOWR, bo od tamtego czasu nie dawali 
żadnej informacji. Zastępca poinformował, że nie miał  okazji być  w Krajowym Ośrodku Wsparcia 
Rolnictwa w Koszalinie, także dlatego, że spotkania są  utrudnione. Każdy zasłania się  pandemią  i 
panującymi przepisami. W zwi ązku z tym na pewno kiedy już  troszeczkę  ta sytuacja się  zmieni to 
postara się  skontaktować  z Dyrektorem KOWR i do tematu powróci, bo plan jest taki żeby w 
końcu przejąć  te drogi. 

Natomiast jeśli chodzi o mieszkankę  Oparzno-Kolonii, która ma utrudniony dost ęp do drogi 
Zastępca Wójta powiedział, że nie ma tematu i poprosi ł  o namiary, to zostanie wysłany pracownik 
i poinformowane Centrum Usług Społecznych, żeby zainteresowało się  tą  sprawą . 
Natomiast co do dróg, to dodał, że wszyscy wiedzą  jak wyglądają  drogi gminne w ostatnim czasie, 
ale jeśli tylko pogoda pozwoli i finanse urz ędu gminy udźwigną  chociaż  część  tego obowiązku 
utrzymania dróg to gmina niezw łocznie przystąpi do napraw. Ciągnik z równiarką  wyruszy, jak 
tylko będą  odpowiednie do tego warunki. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział, że jeśli chodzi o wniosek popegeerowski, 
ten rządowy z Polskiego Ładu, to wie to są  jakieś  emocje. Prawda jest taka, że to co wpisano w 
tym wniosku, to w wi ększości uwzględnia propozycje mieszkańców, które były opracowywane 
po zebraniach w so łectwach. Pytano wtedy ludzi jakie inwestycje uwa żają  za priorytetowe w 
swoich miejscowo ściach. Jeżeli chodzi o Klępczewo, to jest tam Spó łdzielnia i z tego co Zastępca 
Wójta gdzieś  czytał, to z tymi Spółdzielniami nie tak do końca jest, że gmina może występować  
w imieniu spółdzielni i składać  wnioski na remonty oczyszczalni, czy te ż  wody. Zastępca uważa, 
że tutaj potrzebna jest rozmowa z Panem Wójtem. 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział , że to nie są  emocje tylko zdrowy rozsądek. Radny 
powiedział , że dzisiaj rozumie, ale temat nie jest z dzisiaj tylko by ł  poruszany na zebraniach 
wiejskich. Wtedy ca ła wioska, cale Klępczewo podpisało się  pod wnioskiem. Natomiast jeśli nie 
było takiej możliwości, to trzeba było powiedzieć, a Spółdzielnia przekazałaby gminie 
oczyszczalnię  i hydrofornię . 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że jak były pieniądze popegeerowskie, to było wiadomo co 
mieszkańcy w Kłępczewie potrzebuj ą. W nawiązaniu do wypowiedzi Zast ępcy o inwestycjach 
radna i jednocze śnie sołtys powiedziała, że od dzisiaj nie będzie żadnych inwestycji robić  jak 
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drogi, czy chodniki, a pieni ądze będą  inwestować  w rekreacj ę, skoro inne wioski tak robią . 
Zapytała Zastępcy Wójta by powiedzia ł , skąd Rusinowo jest popegeerowskie? Dodała, że co roku 
działają  z funduszu so łeckiego i chodniki wszystkie z funduszu so łeckiego są  zrobione. Sołectwo 
posiada teren rekreacyjny, ale co tam na nim si ę  znajduje, a Zastępca informuje, że w Rusinowie 
boisko będzie budowane. 

Pan Sebastian Basiejko wytłumaczył , że jeżeli chodzi o Lekowo to chodzi o teren przyszkolny i 
podobną  infastrukturę  jak przy szkole w Bierzwnicy. Typowe boisko szkolne na istniej ącym 
polbruku, gdzie przystosowana b ędzie nawierzchnia bezpieczna dla uczniów najwi ększej szko ły 
w gminie Swidwin. Je żeli chodzi o Rusinowo to najmniejszym kosztem ta niebezpieczna 
asfaltowa nawierzchnia przy ,  świetlicy zostanie zamieniona w nawierzchni ę  bezpieczną . Kolejny 
plac czeka w Kl ępczewie za SDS utwardzony poibrukiem, nast ępne czeka Cieszeniewo przy placu 
zabaw, więc jakaś  kolejność  musi być  zachowana. Teraz najbardziej potrzebne jest zdecydowanie 
boisko w Lekowie, ponieważ  w okresie wakacyjnym, w okresie lata, jesieni na hali panuje wysoka 
temperatura, a wi ęc dzieci korzystaj ą  z boiska przyszkolnego. Taka jest tendencja, żeby w tym 
kierunku i ść . To nie są  jakieś  wielkie obiekty sportowe za miliony z łotych, a to są  tylko wnioski, 
do realizacji których jest jeszcze daleko. S ą  pewne dotacje na infrastruktur ę  sportową, dotacje na 
infrastrukturę  wodno-ściekową, ale nie wszystko od razu. Jakie ś  zasady muszą  być  i kolejność  
składania wniosków. Sekretarz doda ł , że na wszystkich spotkaniach podczas zebrań  sołeckich 
zbierano informacj ę  jakie są  zapotrzebowania poszczególnych miejscowo ści. Zgadza si ę  z tym, że 
w Klępczewie pilną  potrzebą  jest woda i ścieki, więc do rozmów trzeba jak najszybciej wróci ć . 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział , że do tych rozmów wrócono po rozpatrzeniu wniosku, gdzie 
te pieniądze zostały przeznaczone. Wtedy radny powiedzia ł , że wniosek się  „rozmydli ł" jeśli 
zrobiono z tego kompleksowy wniosek na ca łą  gminę . Później wyszło w rozmowie, że 
rzeczywi ście można było to zrobić  jednostkowo, bo wtedy byłaby większa szansa. By ło też  
powiedziane, że pierwsze pieniądze jakie będą  tylko na inwestycje popegeerowskie to b ędą  na 
Klępczewo. A jeśli chodzi o to, że w Klępczewie jest Spó łdzielnia, to ona tam nie będzie wiecznie. 
Ona jest i będzie taka Spó łdzielnia ile ś  czasu, bo nie ma innej alternatywy na dzie ń  dzisiejszy. 
Mieszkańcy z tych 8 bloków muszą  mieć  ciepło w domach i będą  je mieli, ale woda i ścieki nie 
muszą  być  spółdzielcze, bo to jest obowiązek własny gminy. 

Ad. 11. PODJĘCIE UCHWAŁ  

I. Podj ęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 
2022. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przedstawi ła projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2022 (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 5 do protoko łu). 

Uchwala Nr XXX V/275/2022 w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej 
na rok 2022 została przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 6 do protoko łu). 

2. Podj ęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
petycji (treść  uchwały stanowi załącznik nr 7 do protoko łu). 

Uchwala Nr XXXV/276/2022 w sprawie rozpatrzenia petycji zosta ła przyj ęta jednogłośnie 13 
głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 8 do protoko łu). 
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3. Podj ęcie uchwały w sprawie ustalenia wysoko ści ekwiwalentu pieni ężnego dla strażaków 
ratowników ochotniczych straży pożarnych. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych 
(treść  uchwały stanowi załącznik nr 9 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XXXV/277/2022 w sprawie ustalenia wysoko ści ekwiwalentu pieni ężnego dla 
strażaków ratowników ochotniczych stra ży pożarnych została przyj ęta jednogłośnie 13 głosami 
„za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 10 do protoko łu). 

4. Podj ęcie uchwały w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 2022 roku. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwa ły w sprawie przyj ęcia 
Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na 
terenie Gminy Swidwin w 2022 roku (treść  uchwały stanowi załącznik nr 11 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XXXV/278/2022 w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 2022 roku 
została przyj ęta jednog łośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
12 do protoko łu). 

5. Podj ęcie uchwały w sprawie przyj ęcia „Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska 
dla Gminy Swidwin na lata 2019-2022 z perspektyw ą  do roku 2025 wraz z Prognoz ą  
oddziaływania na środowisko za okres od 01.12.2019 r. do 31.12.2021 r.". 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwa ły w sprawie przyj ęcia 
„Raportu z wykonania Programu Ochrony Srodowiska dla Gminy Swidwin na lata 2019-2022 z 
perspektywą  do roku 2025 wraz z Prognozą  oddziaływania na środowisko za okres od 01.12.2019 
r. do 31.12.2021 r." (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 13 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XXXV/279/2022 w sprawie przyj ęcia „Raportu z wykonania Programu Ochrony 
Srodowiska dla Gminy Swidwin na lata 2019-2022 z perspektyw ą  do roku 2025 wraz z Prognozą  
oddziaływania na środowisko za okres od 01.12.2019 r. do 31.12.2021 r." zosta ła przyj ęta głosami: 
„za" - 11 głosów, „wstrzymuj ący się" - 2 głosy (imienny wykaz g łosowania stanowi za łącznik nr 
14 do protoko łu). 

6. Podj ęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesy łu na rzecz 
ENERGA-OPERATOR S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na ustanowienie s łużebno ści przesy łu na rzecz ENERGA-OPERATOR S.A. z siedzibą  w 
Gdańsku Oddział  w Koszalinie (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 15 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XXX V/280/2022 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesy łu 
na rzecz ENERGA-OPERATOR S.A. z siedzib ą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie zosta ła przyj ęta 
jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi za łącznik nr 16 do protoko łu). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w Krosinie. 
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Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż  nieruchomości w Krosinie (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 17 do 
protoko łu). 

Uchwala Nr XXX V/281/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości w Krosinie 
została przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi za łącznik nr 
18 do protoko łu). 

8. Podj ęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomo ści gruntowej 
stanowiącej część  działki nr 53 położonej w miejscowo ści Krosino. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie wyra żenia 
zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej stanowi ącej część  działki nr 53 położonej w 
miejscowości Krosino (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 19 do protoko łu). 

Uchwala Nr XXXV/28212022 w sprawie wyra żenia zgody na wydzierżawienie nieruchomo ści 
gruntowej stanowiącej część  działki nr 53 położonej w miejscowo ści Krosino zosta ła przyj ęta 
jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 20 do protoko łu). 

9. Podjęcie uchwa ły w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  na okres lat 5 działek nr 91 i 93 
położonych w Kartiewie. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie wyra żenia 
zgody na dzierżawę  na okres lat 5 działek nr 91 i 93 po łożonych w Kartiewie (tre ść  uchwały 
stanowi załącznik nr 21 do protoko łu). 

Uchwala Nr XXXV/28312022 w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  na okres lat 5 działek nr 
91 i 93 położonych w Kartiewie zosta ła przyj ęta jednogłośnie 13 glosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 22 do protoko łu). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na wydzierżawienie nieruchomo ści 
gruntowej stanowi ącej część  działki nr 28/2 po łożonej w miejscowo ści Smardzko. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie wyra żenia 
zgody na wydzierżawienie nieruchomo ści gruntowej stanowiącej część  działki nr 28/2 po łożonej 
w miejscowości Smardzko (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 23 do protoko łu). 

Uchwala Nr XXXV/28412022 w sprawie wyra żenia zgody na wydzierżawienie nieruchomo ści 
gruntowej stanowiącej część  działki nr 28/2 po łożonej w miejscowo ści Smardzko zosta ła przyj ęta 
jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 24 do protoko łu). 

11. Podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomo ści. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie wyra żenia 
zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści (treść  projektu uchwały stanowi załącznik nr 25 do 
protokołu). 

Pan Ryszard Pawlonka powiedział , że będzie głosował  za odrzuceniem uchwa ły, ponieważ  
gmina chce zrobi ć  drogę  między budynkiem mieszkalnym, a budynkiem gospodarczym. 
Dodatkowo na środku jest wybudowane szambo i posadzone du że świerki. Radny doda ł , że po to 

23 



mieszkańcy wybrali radnych, żeby dbali o dobro gminy, ale równie ż  o dobro mieszkańców i 
dlatego będzie głosował  przeciw tej uchwale. 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści została odrzucona 
głosami „wstrzymuj ący się" - 5 głosów, „przeciw" - 8 g łosów (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 26 do protoko łu). 

12. Podj ęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr I 
położonego w budynku nr 11 w miejscowo ści Klępczewo oraz okre ś lenie wysoko ści stawki 
bonifikaty od ceny sprzedaży. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwa ły w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr I po łożonego w budynku nr 11 w miejscowo ści 
Klępczewo oraz okre ślenie wysokości stawki bonifikaty od ceny sprzedaży (treść  uchwały stanowi 
załącznik nr 27 do protoko łu). 

Uchwala Nr XXX V/285/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 1 
położonego w budynku nr 11 w miejscowo ści Klępczewo oraz okre ślenie wysokości stawki 
bonifikaty od ceny sprzeda ży została przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 28 do protoko łu). 

13. Podj ęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 2 
położonego w budynku nr I ł  w miejscowości Klępczewo oraz okre ślenie wysokości stawki 
bonifikaty od ceny sprzedaży. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwa ły w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 2 po łożonego w budynku nr 11 w miejscowo ści 
Klępczewo oraz okre ślenie wysoko ści stawki bonifikaty od ceny sprzeda ży (treść  uchwały stanowi 
załącznik nr 29 do protoko łu). 

Uchwala Nr XXX V/286/2022 w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 2 
położonego w budynku nr 11 w miejscowo ści Klępczewo oraz okre ślenie wysokości stawki 
bonifikaty od ceny sprzeda ży została przyj ęta jednog łośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 30 do protoko łu). 

14. Podj ęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 3 
położonego w budynku nr 11 w miejscowo ści Klępczewo oraz okre ślenie wysokości stawki 
bonifikaty od ceny sprzeda ży. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 3 po łożonego w budynku nr 11 w miejscowo ści 
Klępczewo oraz okre ślenie wysokości stawki bonifikaty od ceny sprzedaży (treść  uchwały stanowi 
załącznik nr 31 do protoko łu). 

Uchwala Nr XXX V/287/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 3 
położonego w budynku nr 11 w miejscowo ści Klępczewo oraz okre ślenie wysokości stawki 
bonifikaty od ceny sprzedaży została przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 32 do protoko łu). 
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15. Podj ęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 4 
położonego w budynku nr 11 w miejscowo ści Klępczewo oraz okre ślenie wysokości stawki 
bonifikaty od ceny sprzedaży. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 4 po łożonego w budynku nr 11 w miejscowo ści 
Klępczewo oraz okre ślenie wysokości stawki bonifikaty od ceny sprzedaży (treść  uchwały stanowi 
załącznik nr 33 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XXX V/288/2022 w sprawie wyra żenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 4 
po łożonego w budynku nr 11 w miejscowo ści Klępczewo oraz okre ślenie wysokości stawki 
bonifikaty od ceny sprzeda ży została przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi za łącznik nr 34 do protoko łu). 

16. Podj ęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 5 
położonego w budynku nr 11 w miejscowo ści Klępczewo oraz okre ślenie wysoko ści stawki 
bonifikaty od ceny sprzeda ży. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwa ły w sprawie wyra żenia 
zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 5 po łożonego w budynku nr 11 w miejscowo ści 
Klępczewo oraz okre ślenie wysoko ści stawki bonifikaty od ceny sprzeda ży (treść  uchwały stanowi 
załącznik nr 35 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XXX V/289/2022 w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 5 
położonego w budynku nr 11 w miejscowo ści Klępczewo oraz okre ślenie wysokości stawki 
bonifikaty od ceny sprzeda ży została przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 36 do protoko łu). 

Ad. 12. WOLNE WNIOSKI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak podziękowała Panu Wójtowi oraz Prezesowi 
GZGK Sp. z o.o. w Swidwinie za zamontowanie barierki zabezpieczaj ącej drogę  gminną  w 
Kluczkowie. 

Ad. 13. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 17.17 Przewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zamkn ęła obrady XXXV/2022 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
P łyta z nagraniem z sesji stanowi integraln ą  część  protokołu. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

7I 

Anńa ?lejniczak 

Protokołowała 

Izloj ska 
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Załączniki: 
1) Lista obecno ści. 
2) Raport z wykonania Programu ochrony środowiska dla Gminy Świdwin na lata 2019-2022 z perspektyw ą  do roku 2025 

wraz z Prognozą  oddziaływania na środowisko za okres od 1.12.2019 r. do 31.12.2021 r. 
3) Sprawozdanie dotyczące gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Świdwin za 2021 r. 
4) Prezentacja dotycząca firmy AU SP. Z O.O. sp.k. w Chojnicy 
5) Uchwała Nr XXXV/275/2022 w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2022. 
6) Imienny wykaz głosowania w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2022. 
7) Uchwała Nr XXX V/276/2022 w sprawie rozpatrzenia petycji. 
8) Imienny wykaz głosowania w sprawie rozpatrzenia petycji. 
9) Uchwała Nr XXXV/277/2022 w sprawie ustalenia wysoko ści ekwiwalentu pieni ężnego dla strażaków ratowników 

ochotniczych straży pożarnych. 
10) Imienny wykaz głosowania w sprawie ustalenia wysoko ści ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

ochotniczych straży pożarnych. 
11) Uchwała Nr XXXV/278/2022 w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 2022 roku. 
12) Imienny wykaz głosowania w sprawieprzyj ęcia Programu opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świdwn w 2022 roku. 
13) Uchwała Nr XXXV/279/2022 w sprawie przyj ęcia „Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

świdwin na lata 2019-2022 z perspektyw ą  do roku 2025 wraz z Prognoz ą  oddziaływania na środowisko za okres od 
01.12.2019 r. do 31.12.2021 r.". 

14) Imienny wykaz głosowania w sprawie przyj ęcia „Raportu z wykonania Programu Ochrony Srodowiska dla Gminy 
Swidwin na lata 2019-2022 z perspektywą  do roku 2025 wraz z Prognoz ą  oddziaływania na środowisko za okres od 
01.12.2019 r. do 31.12.2021 r." 

15) Uchwała Nr XXXV/280/2022 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz ENERGA-
OPERATOR S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 

16) Imienny wykaz g łosowania w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyiu na rzecz ENERGA-
OPERATOR S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 

17) Uchwała Nr XXX V/28 l/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości w Krosinie. 
18) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości w Krosinie. 
19) Uchwała Nr XXXV/28212022 w sprawie wyra żenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej stanowiącej 

część  działki nr 53 położonej w miejscowości Krosino. 
20) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomo ści gruntowej stanowiącej część  

działki nr 53 położonej w miejscowości Krosino. 
21) Uchwała Nr XXXV/28312022 w sprawie wyra żenia zgody na dzierżawę  na okres lat 5 działek nr 91 i 93 położonych 

w Kartiewie. 
22) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  na okres lat 5 działek nr 91 i 93 położonych 

w Kartiewie. 
23) Uchwała Nr XXXV/284/2022 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej stanowiącej 

część  działki nr 28/2 położonej w miejscowości Smardzko. 
24) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomo ści gruntowej stanowi ącej część  

działki nr 28/2 położonej w miejscowości Smardzko. 
25) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości. 
26) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyra żenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomo ści. 
27) Uchwała Nr XXX V/285/2022 w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 1 po łożonego w budynku 

nr 11 w miejscowości Klępczewo oraz okre ś lenie wysokości stawki bonifikaty od ceny sprzedaży 
28) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr I położonego w budynku 

nr 11 w miejscowości Klępczewo oraz okre ślenie wysokości stawki bonifikaty od ceny sprzedaży 
29) Uchwała Nr XXX V/286/2022 w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 2 po łożonego w budynku 

nr 11 w miejscowości Klępczewo oraz okre ś lenie wysokości stawki bonifikaty od ceny sprzedaży 
30) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 2 po łożonego w budynku 

nr 11 w miejscowości Klępczewo oraz okre ś lenie wysokości stawki bonifikaty od ceny sprzedaży 
31) Uchwała Nr XXX V/287/2022 w sprawie wyra żenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 3 po łożonego w budynku 

nr 11 w miejscowości Klępczewo oraz okre ś lenie wysokości stawki bonifikaty od ceny sprzedaży 
32) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 3 po łożonego w budynku 

nr 11 w miejscowości Klępczewo oraz okre ślenie wysokości stawki bonifikaty od ceny sprzedaży 
33) Uchwała Nr XXX V/288/2022 w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 4 po łożonego w budynku 

nr 11 w miejscowości Klępczewo oraz okre ś lenie wysokości stawki bonifikaty od ceny sprzedaży 
34) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 4 po łożonego w budynku 

nr 11 w miejscowości Klępczewo oraz okre ś lenie wysokości stawki bonifikaty od ceny sprzedaży 
35) Uchwała Nr XXXV/289/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 5 położonego w budynku 

nr 11 w miejscowości Klępczewo oraz okre ś lenie wysokości stawki bonifikaty od ceny sprzedaży 
36) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 5 po łożonego w budynku 

nr 11 w miejscowo ści Klępczewo oraz określenie wysokości stawki bonifikaty od ceny sprzedaży 

26 


